
PROTOKÓŁ Nr LIX/13
z LIX sesji Rady Miejskiej w Ścinawie 

w kadencji 2010-2014
z dnia 25 lutego 2013 r.

Obrady sesji Rady Miejskiej rozpoczęto o godz.16:00 w sali konferencyjnej w Centrum Turystyki
i Kultury w Ścinawie.

Na sesji obecnych było 12 radnych. Nieobecni: A. Pałac, J. Szuszkiewicz, A. Wilgosz. 

Ponadto w sesji uczestniczyli Sekretarz Miasta i Gminy Patrycja Jugo, Skarbnik Miasta i Gminy
Marzena  Dawedowska  –  Macho,  Dyrektor  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  Iwona  Orniacka,
Kierownik  Wodociągów  ZGK  Katarzyna  Perdjon,Kierownik  Referatu  Ogólnego  i  Spraw
Obywatelskich  Magdalena  Ratajczak, Kierownik  Referatu  Gospodarki  Gruntami,  Planowania
Przestrzennego,  Nieruchomości  i  Rolnictwa Pani  Kalinowska,Radca Prawny Adwokat  Stanisław
Zapotoczny. 

Ad  . 1.   Otwarcie     sesji     oraz     powitanie   radnych i   gości  .  

Ad  . 2.   Stwierdzenie     quorum  .  
Przewodniczący Rady Miejskiej – Krzysztof Marek  dokonał otwarcia LIX sesji Rady Miejskiej w
Ścinawie. Następnie stwierdził, że zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności w sesji Rady
na 15 członków Rady uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum przy którym Rada Miejska w
Ścinawie może podejmować prawomocne uchwały (lista obecności stanowi załącznik nr 1  do
niniejszego protokołu).
Następnie Przewodniczący przedstawił porządek obrad LIX sesji Rady Miejskiej:

1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1)  zmiany  „Wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń

kanalizacyjnych  będących  w  zarządzie  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w  Ścinawie
obowiązujący w latach 2012 – 2013”,

2)  zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na
terenie  miasta i  gminy Ścinawa przedstawionych przez  Zakład gospodarki  Komunalnej  w
Ścinawie,

3) przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego Miasta i Gminy Ścinawa.

Ad.3. Ewentualne     zmiany     porządku     obrad.  
Przewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof Marek zapytał czy są uwagi do porządku obrad. 
Pani Sekretarz MiG, w imieniu Burmistrza Ścinawy zgłosiła wniosek o zmianę porządku obrad
poprzez wprowadzenie jako punktu 1 uchwały ws. zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy
Ścinawa na lata 2013 – 2030 i punktu 2 uchwały ws. zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa
na 2013 rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w Ścinawie  Nr LIV/198/12 z dnia 28 grudnia
2012 roku.

Rada Miejska w Ścinawie w obecności  12 radnych uczestniczących w posiedzeniu
„jednogłośnie” (12 głosami „za”, „przeciw”- 0, „wstrzymało się” - 0) przyjęła nowy
porządek obrad z proponowanymi zmianami. 
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Przewodniczący Rady odczytał aktualny porządek obrad. 
1. Otwarcie sesji oraz powitanie gości.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Ewentualne zmiany porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie:
1) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa na lata 2013-2030,
2) zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2013 rok uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w

Ścinawie  Nr LIV/198/12 z dnia 28 grudnia 2012 roku,
3)  zmiany  „Wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  urządzeń

kanalizacyjnych  będących  w  zarządzie  Zakładu  Gospodarki  Komunalnej  w  Ścinawie
obowiązujący w latach 2012 – 2013”,

4)  zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na
terenie  miasta i  gminy Ścinawa przedstawionych przez  Zakład gospodarki  Komunalnej  w
Ścinawie,

5) przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania
przestrzennego Miasta i Gminy Ścinawa.

Ad 4. Rozpatrzenie projektu uchwały i podjęcie uchwały w sprawie:
1) zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa na lata 2013-2030.
Pani Skarbnik MiG uzasadniła wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad i szczegółowo
omówiła projekt wraz z uzasadnieniem.
Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Strategii Gospodarczej radny Marek poinformował, iż
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały.
Ponadto Sekretarz MiG omówiła projekt pn. „Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowego eInclusion
w Gminie  Ścinawa”,   który  został  wprowadzony  do  wpf,  wyjaśniła  co  zostanie  wykonane  w
ramach tego działania i kto będzie objęty wsparciem.
Radna  Wityk-Szumna zapytała  według  jakich  kryteriów będą  dobierani  beneficjenci  projektu,
otrzymała odpowiedź od Pani  Sekretarz,  iż  będą dobierani  na podstawie informacji  z  Miejsko
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, kryterium jest obszar bez dostępu do internetu, niski
status materialny lub niepełnosprawność. 
Przewodniczący rady zapytał czy będzie bezpłatne wifi w rynku, otrzymał odpowiedź, iż  planuje
się utworzyć bezpłatne wifi dla interesantów
Przewodniczący rady zamknął dyskusję. 

Rada Miejska w Ścinawie w obecności  12 radnych uczestniczących w posiedzeniu
„jednogłośnie” (12 głosami „za”, „przeciw”- 0, „wstrzymało się” - 0) przyjęła uchwałę
nr LIX/206/13 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej gminy Ścinawa
na lata 2013-2030.

Ad 4. 2) zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2013 rok uchwalonego uchwałą Rady
Miejskiej w Ścinawie  Nr LIV/198/12 z dnia 28 grudnia 2012 roku.
Pani Skarbnik MiG omówiła szczegółowo przedmiotowy projekt uchwały, który jest konsekwencją
zmian wprowadzonych w wieloletniej prognozie finansowej.
Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Strategii Gospodarczej radny Marek poinformował, iż
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały.
Przewodniczący otworzył dyskusję, brak pytań, dyskusję zamknął. 

Rada Miejska w Ścinawie w obecności  12 radnych uczestniczących w posiedzeniu
„jednogłośnie” (12 głosami „za”, „przeciw”- 0, „wstrzymało się” - 0) przyjęła uchwałę
nr LIX/207/13 w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Ścinawa na 2013 rok
uchwalonego uchwałą Rady Miejskiej w Ścinawie  Nr LIV/198/12 z dnia 28 grudnia
2012 roku.
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Ad 4. 3) zmiany „Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń
kanalizacyjnych będących w zarządzie Zakładu Gospodarki Komunalnej w Ścinawie obowiązujący
w latach 2012 – 2013”.
Pani Sekretarz MiG szczegółowo przedstawiła uzasadnienie do projektu.
Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Mienia  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  radny  Kraśniański
poinformował, iż brak opinii Komisji w związku z brakiem quorum. 
Radny  Kraśniański  zapytał  mecenasa  obecnego  na  sesji  czy  opinia  jest  konieczna.  Otrzymał
odpowiedź od mecenasa Zapotocznego, iż nie jest konieczna.
Pani Sekretarz MiG przypomniała, iż były już takie przypadki, kiedy Komisje nie wyrażały opinii. 
Przewodniczący  rady podsumował,  iż  brak  opinii  Komisji  Gospodarki  Mienia  i  Bezpieczeństwa
Publicznego i otworzył dyskusję do projektu uchwały.
Głos zabrała Pani Perdjon Kierownik wodociągów ZGK przedstawiając szczegółowo założenia oraz
koszty Planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych.  
Radny Kraśniański zapytał czy wszystkie zadania z 2012 r. zostały wykonane, otrzymał pozytywną
odpowiedź od Pani Kierownik. 
Radny Szopa zapytał czy ZGK będzie jakieś zadania w tym roku robił na oczyszczalni?
Pani Kierownik odpowiedziała, iż na oczyszczalni planowany jest zakup pomp. 
Radny Szopa zapytał jakie zadania przejęła gmina?
Pani Kierownik odpowiedziała, iż wykonanie projektu technicznego części sterowniczej stacji w
Ścinawie i Dziesławiu. 
Radny Szopa zapytał czy była informacja, że gmina przejmuje zadania za ZGK.
Pani Perdjon odpowiedziała, iż tam były zadania przewidziane do wykonania przez Zakład w roku
2012-2013. 2012 się skończył i wszystkie zadania ujęte w tym planie zostały wykonane, zmiany
następują w roku 2013.
Pani Skarbnik zabrała głos: nie jest w takim sensie, że zadanie zostało przejęte tylko w wykazie
zadań inwestycyjnych na rok 2013 mamy ujęte zadanie pod nazwą przebudowa stacji uzdatniania
wody Wielowieś i Dziesław oraz na ostatniej sesji wprowadzaliśmy również zadanie związane ze
Ścinawą. Zwiększaliśmy kwotę i te zadania są w wykazie zadań inwestycyjnych na 2013.

Radny  Szopa  zapytał  jaka  jest  różnica  między  tym  co  mamy  teraz  przed  tym  projektem
pierwotnym. 
Pani Perdjon odpowiedziała, iż kwota założona w poprzednim planie była 57 500 zł teraz jest
36 500 zł
Radny Kraśniański zabrał głos: mam rozumieć, ze jest to kwota mniejsza, dzisiaj mamy projekt
uchwały o podwyżce wody i ścieków, no i tak troszeczkę to nie za bardzo. Będziemy musieli
głosować, za podwyżką lub przeciw, a tutaj w wieloletnim planie mamy mniej, tak nie za bardzo
to wygląda.

Dyrektor ZGK Pani Orniacka odpowiedziała, iż kwota 36 500 zł została ujęta w planie nie na ten
rok, w roku poprzednim była zatwierdzana taryfa i wieloletni plan były kwoty podane za rok 2012.
Zadania na 2012 zostały wykonane w całości, natomiast ta kwota 36 500 zł znalazła się w nowym
planie, nowej taryfie dlatego musimy wystąpić o zmianę tego planu     

Radny  Kraśniański  dodał,  iż  ta  kwota  została  ujęta  w  tamtym roku,  przy  wieloletnim planie
rozwoju.
Dyrektor ZGK Pani Orniacka odparła, iż została ujęta tylko w tej wysokości na rok 2012, a nie 13. 
Pani  Sekretarz MiG podsumowała wypowiedzi  przedmówczyń, iż  w pierwotnym planie na rok
2013  zaplanowano  kwotę  57 500  zł  a  zmniejszenie  tej  kwoty  wynika  z  tego,  że  zadanie
modernizacja SUW Ścinawa Dziesław projekt części sterowniczej stacji  – to zadanie w całości
przejęła  gmina.  Ponadto  Pani  kierownik  wprowadziła  zmiany,  które  wynikały  z  bieżącego
funkcjonowania Zakładu i wprowadziła takie potrzeby, które na 2013 rok są. Ten zmieniony plan
obejmujący kwotę 36 500 zł został ujęty w taryfie.  
Przewodniczący rady zadał pytanie, czy skoro gmina przejęła te zadania od Zakładu to czy nie
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powinno to być w budżecie. Otrzymał odpowiedź od Pani Skarbnik, iż to już jest w budżecie,
wskazała paragrafy.
Przewodniczący zamknął dyskusję.
O godz.16:20 wszedł radny Szuszkiewicz.

Rada Miejska w Ścinawie w obecności  13 radnych uczestniczących w posiedzeniu
„jednogłośnie” (13 głosami „za”, „przeciw”- 0, „wstrzymało się” - 0) przyjęła uchwałę
nr  LIX/208/13  w  sprawie  zmiany  „Wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych będących w zarządzie Zakładu
Gospodarki Komunalnej w Ścinawie obowiązujący w latach 2012 – 2013”,

Ad 4. 4) zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków
na  terenie  miasta  i  gminy  Ścinawa przedstawionych  przez  Zakład  gospodarki  Komunalnej  w
Ścinawie,
Pani Sekretarz MiG przedstawiła uzasadnienie do projektu oraz przedstawiła pozytywną opinię
Burmistrza do wniosku Zakładu Gospodarki Komunalnej. 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Strategii Gospodarczej radny Marek poinformował, iż
Komisja pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały.
Przewodniczący otworzył dyskusję do projektu uchwały. 

Radna Chrystyna poprosiła o przypomnienie proponowanych stawek, otrzymała odpowiedź,  iż
wzrost jest o 5%, a abonament za wodomierz na tym samym poziomie. 
Radny Sitarski zapytał o możliwość podziału na grupy odbiorców, otrzymał odpowiedź, iż przy
obecnej  ewidencji  księgowej  nie  jest  to  proste,  ale  od  przyszłego  roku  taryfa  zostanie
przedstawiona z podziałem na grupy. 
Radny  wypytywał  następnie  o  strukturę  sprzedaży,  jakie  są  proporcje  dla  indywidualnych
odbiorców,  a  firm.  Odpowiedziała  Dyrektor  ZGK,  że  30% stanowią  przedsiębiorstwa,  a  70%
odbiorcy indywidualni.  
Dyrektor ZGK zabrała głos w kwestii  wspólnot na terenie miasta, podsumowała,  iż ponad 30
budynków wykupionych nie ma zarządcy. Dodała, iż ZGK będzie zwoływać zebrania i powoływać
zarządców. 
Radny Sitarski poruszył temat ceny wody na cele pożarowe, zapytał jak to się wylicza i kto za to
płaci. 
Wywiązała się dyskusja w kwestii wody na cele pożarowe, Pani Perdjon podsumowała, iż to nie są
duże ilości wody.  
Radny Kraśniański  zapytał  o  rozbieżności  między wodomierzami  indywidualnymi,  a  głównymi,
ponieważ słyszał, że mieszkańcy na wsiach korzystają z hydrantów. Otrzymał odpowiedź od Pani
Perdjon, iż takie pomiary dokładne nie są wykonalne. 
Radny  Sitarski  zapytał  o  różnice  między  wodą  wyprodukowaną,  a  sprzedaną,  otrzymał
odpowiedź, iż ok. 20%. Sekretarz dodała, że w te straty wchodzi też płukanie sieci, które się
bardzo często odbywa przy awariach. 

Radny Szopa zapytał co stoi na przeszkodzie żeby rozgraniczyć opłatę za wodę między odbiorcami
indywidualnymi, a firmami. Sekretarz MiG odparła, że dopiero od tego roku budżetowego będzie
to możliwe.
Radny Sitarski podsumował, iż pierwsze w przypadku niepłacenia powinno być odcięcie wody.
Głos zabrała Pani Sekretarz MiG, iż nie jest to taka prosta sprawa, jest to bardzo trudna sytuacja
finansowa, czasem nie ma z czego zdjąć należności. Dlatego proponuje się rozwiązanie w postaci
wodomierzy przedpłatowych, nie będzie zapłacone, nie będzie wody z drugiej strony nie wzrosną
należności wobec ZGK.
 indywidualnych, wywiązała się dyskusja w tej kwestii. 
Przewodniczący rady zamknął dyskusję.
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Rada Miejska w Ścinawie w obecności  13 radnych uczestniczących w posiedzeniu
(11 głosami „za”, „przeciw”- 0, „wstrzymało się” - 2) przyjęła uchwałę nr LIX/209/13
w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie  w  wodę  i  zbiorowe
odprowadzanie ścieków na terenie miasta i gminy Ścinawa przedstawionych przez
Zakład Gospodarki Komunalnej w Ścinawie.

Ad  4.  5)    przystąpienia  do  sporządzenia  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  
zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Ścinawa.
Pani Sekretarz MiG uzasadniła podjęcie uchwały i  oddała głos  Kierownik Referatu Gospodarki
Gruntami,  Planowania  Przestrzennego,  Nieruchomości  i  Rolnictwa  Pani  Kalinowskiej,  która
omówiła projekt uchwały.
Przewodniczący rady poinformował, iż Komisja Gospodarki, Mienia i Bezpieczeństwa Publicznego
nie wydała opinii do projektu uchwały.
Przewodniczący otworzył dyskusję.

Radny Kraśniański zapytał, w którym miejscu są działki z omawianej uchwały.
Otrzymał  odpowiedź  od  Pani  Kalinowskiej,  iż  jest  to  teren  byłego  targowiska,  obok  terenu
przetwórni  (ZHIPOW Ścinawa)  i  obecnie  jest  to  teren  dzierżawiony  przez  przetwórnię.  Pani
kierownik objaśniła na czym ma polegać zmiana w Studium. 
Przewodniczący rady zamknął dyskusję.
O godz. 17:17 wyszedł radny Sitarski.

Rada Miejska w Ścinawie w obecności  12 radnych uczestniczących w posiedzeniu
(12 głosami „za”, „przeciw”- 0, „wstrzymało się” - 0) przyjęła uchwałę nr LIX/210/13
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków
zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Ścinawa.

Radny Sitarski nie brał udziału w głosowaniu. 
O godz. 17:18 radny Sitarski wrócił .

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Ścinawie 
o godz. 17:18 zamknął obrady LIX sesji Rady Miejskiej w Ścinawie.
Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: Agata Chwiszczuk  Obradom przewodniczył:
Przewodniczący Rady Miejskiej

         w Ścinawie
        

 Krzysztof Marek 
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